
Protokół Nr 19/2021  
 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 
Budownictwa  i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 20 sierpnia 2021 r. 

 
   Posiedzenie wspólne Komisji Rady Gminy zostało zwołane przez: Pana Marka 
Brzozowskiego i Pana Pawła Wysockiego – Przewodniczących Komisji stałych Rady 
Gminy, z następującym porządkiem posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 
o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 
I półrocze 2021r. 

4. Analiza projektów uchwał pod obrady XXII sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 
opinii   w tej sprawie. 

5. Sprawy różne. 
6. Zapytania i wolne wnioski. 
7. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Posiedzeniu przewodniczył Pan Paweł Wysocki Przewodniczący Komisji Rewizyjnej.     

                                                                                                         
 Wspólne posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy Brańsk, ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk. 
                                                                                                                  
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty               
i Transportu: 
Stan członków – dziewięciu – obecnych 6: 

1. Paweł Wysocki  Z-ca Przewodniczącego Komisji 
2. Elżbieta Moczulska  Członek Komisji 
3. Witold Antoni Sierocki Członek Komisji 
4. Anna Czesława Żero Członek Komisji 
5. Grażyna Płonowska Członek Komisji 
6. Franciszek Rułka  Członek Komisji   

Radni nieobecni: 
1. Marek Brzozowski  Przewodniczący Komisji 
2. Franciszek Bolesta  Członek Komisji 
3. Marek Kadłubowski  Członek Komisji 

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rewizyjnej:  
Stan członków – sześciu - obecni wszyscy: 

1) Paweł Wysocki  Przewodniczący Komisji 
2) Elżbieta Moczulska  Z-ca Przewodniczącego Komisji 
3) Adam Wiesław Matysiak Członek Komisji  
4) Mariusz Półtorak  Członek Komisji  
5) Józef Szpakowski  Członek Komisji 
6) Tadeusz Krasowski  Członek Komisji    

Lista obecności w załączeniu do oryginału protokołu. 
 
Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy 



2. Monika Falkowska   Zastępca Wójta 
3. Elżbieta Janina Szymańska Sekretarz Gminy 
4. Anna Wiśniewska   Skarbnik Gminy 
5. Izabela Szczepańska  inspektor Ref. RO    

 
Ad.1 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Paweł Wysocki otworzył posiedzenie 
powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji Rozwoju Gospodarczego Oświaty 
Budownictwa i Transportu, członków Komisji Rewizyjnej oraz osoby zaproszone. Na 
podstawie list obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność posiedzenia             
i podejmowania decyzji.  
 
Ad. 2 Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia i zwrócił się do 
członków Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian.  
Wobec braku wniosków zarządził głosowanie nad porządkiem posiedzenia: radni               
w głosowaniu jawnym przy 6 członkach każdej z komisji biorących udział w głosowaniu, 
głosami 6 -za, przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0 Komisji Rewizyjnej i głosami 6 -za, 
przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0 Komisji RGOBiT przyjęli ustalony porządek obrad. 
 
Ad.3 Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 
o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 
I półrocze 2021r. 
 (oryginał Zarządzenia Nr 266/2021 Wójta Gminy Brańsk stanowi załącznik do protokołu 
Komisji Rewizyjnej oraz  znajduje się w teczkach aktowych                                                  
o sygnaturze:RO.0050.42.2021oraz RO.0002.5.2021) 
 
   Na wstępie inspektor Biura Rady przedstawiła treść uchwały XXVI/214/2010 Rady 
Gminy Brańsk z dnia 28 maja 2010r. w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu gminy Brańsk  za I półrocze, informacji o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz o przebiegu 
wykonania planów finansowych samorządowej instytucji kultury. 
   Następnie Pani Skarbnik Gminy Pani Anna Wiśniewska szczegółowo omówiła 
informację o przebiegu wykonania budżetu gminy, kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy 
Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz o przebiegu wykonania 
planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2021r. 
   Realizacja podstawowych wielkości budżetu przedstawia się następująco: plan 
dochodów budżetowych po dokonanych zmianach zamknął się kwotą  28 347 946zł, 
dochody wykonano w kwocie 14 222 658zł, co stanowi 50,17% wielkości zaplanowanych, 
z czego dochody bieżące zostały zrealizowane w 53,80%, natomiast dochody majątkowe 
w 0,00%.  
   Plan wydatków Gminy Brańsk na 2021r po wprowadzonych zmianach wyniósł 
29 254 967zł,  wydatki zrealizowano w wysokości 14 457 727zł, co stanowi 49,42% planu. 
Wydatki bieżące zostały wykonane w 50,48% planu, natomiast wydatki majątkowe 
42,86%, co jest związane   z tym, że planowane zadania inwestycyjne są w trakcie 
realizacji, ich zakończenie i rozliczenie nastąpi      w II półroczu. 
   Skarbnik Gminy w trakcie omawiania informacji udzieliła kilku wyjaśnień: 

 niewykonanie planu dochodów majątkowych w kwocie 1 909 557zł, w tym ze 
sprzedaży majątku w kwocie 789 055zł, związane jest z wpływem w II półroczu 
2021r  należności ze sprzedaży nieruchomości w Glinniku i dotacji na  dwa 
przedsięwzięcia grantowe „Mikroinstalacje OZE a pozostałą kwotę w wysokości 
395 155zł zdjęto z dochodów majątkowych uchwałą Rady Gminy w miesiącu lipcu 
br. 



  niskie wykonanie dochodów  z tytułu podatku od nieruchomości uiszczanego 
przez osoby prawne i jednostki organizacyjne wynika z tego, że w związku                 
z uchyleniem przez SKO w Białymstoku decyzji podatkowej z 2014r. zwrócono 
podatnikowi wpłacony podatek od nieruchomości w kwocie 29 266,-zł i odsetki       
w kwocie 19 383,-zł. 

 brak dochodów na świadczenia z Programu „Dobry Start”  wynika z tego, że od 
lipca br. to zadanie przejął ZUS, natomiast na rok szkolny 2020/2021 świadczenia 
były wypłacone w roku 2020.  

 opłaty za usługi wodne Przedsiębiorstwu Gospodarki Wodnej Wody Polskie                          
i ubezpieczenia Stacji Uzdatniania Wody wyniosły 32 406zł 

 niskie wykonanie wydatków przy realizacji Programów Profilaktycznych, 
spowodowane było wprowadzonymi obostrzeniami z powodu COVID 19 i nauką 
zdalną w szkołach. 

 w budżecie Gminy na 2021r. wyodrębniono środki Funduszu Sołeckiego                 
w wysokości  659 505,-zł. W ramach tych środków w I półroczu zakupiono kosiarki 
spalinowe na potrzeby sołectwa Pasieka za kwotę 10 638zł, co stanowi niskie 
wykonanie za I półrocze tylko 1,61%. Realizacja pozostałych zadań nastąpi            
w II półroczu 2021r. 

 zobowiązania niewymagalne stanowią kwotę 645 210zł, a są to zobowiązania 
wobec ZUS i US a także faktury m. in. za energię elektryczną, zakup materiałów, 
których termin zapłaty upływa w miesiącu lipcu. Zobowiązania wymagalne nie 
wystąpiły. 

 na koniec 2020r. gmina posiadała zadłużenie w wysokości 3 008 909,-zł wobec 
Banku Spółdzielczego w Brańsku. Do końca I półrocza spłacono po dwie raty 
kredytów (raty kwartalne) i dwie raty pożyczki w łącznej kwocie 518 246,-zł,            
w związku z powyższym zadłużenie Gminy na dzień 30 czerwca 2021r. 
zmniejszyło się i wynosiło 2 490 663,-zł. 

 
   W dalszej części posiedzenia Komisje zapoznały się z informacją o kształtowaniu się 
Wieloletniej Prognozy Finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz 
o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za 
I półrocze 2021r. i nie wniosły uwag. 
 
   Reasumując, Komisje Rady po analizie całości materiału przekazanego przez Wójta 
Gminy i wysłuchaniu wyjaśnień Skarbnika oraz Wójta Gminy, nie dopatrzyły się istotnych 
uchybień lub nieprawidłowości i pozytywnie oceniły realizację budżetu Gminy Brańsk         
w I półroczu 2021 r. następującym stosunkiem głosów: 
 

 Komisja Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w obecności       
6 członków na posiedzeniu komisji, głosami 6 – „za”, „przeciw” - 0, „wstrzymujących się” 
- 0; 

 Komisja Rewizyjna na stan 6 członków Komisji, głosami 6- „za”, „przeciw” - 0, 
„wstrzymujących się” – 0. 

OPINIA Nr 36/2021 Komisji Rady Gminy Rewizyjnej oraz RGOBiT z dnia 20 sierpnia 2021 
r.o przebiegu wykonania budżetu Gminy Brańsk za I półrocze 2021r. stanowi załącznik do 
oryginału protokołu. 
 

Ad.4 Analiza projektów uchwał pod obrady XXII sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie 
opinii  w tej sprawie: 
 
Ad. 4.1.) opiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody               
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Brańsk: 



(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 267/2021 Wójta Gminy 
Brańsk z dnia 13 sierpnia 2021r.) 
 
   Zastępca Wójta Pani Monika Falkowska poinformowała, że projekt regulaminu został 
pozytywnie zaopiniowany przez Wody Polskie z jedną uwagą dotyczącą wykreślenia ust. 2 
w § 2 Regulaminu „2. „Przedsiębiorstwo wodociągowo-kanalizacyjne” – Gmina Brańsk”, 
ponieważ na terenie gminy może powstać inne Przedsiębiorstwo wodociągowo-
kanalizacyjne, więc nie należy konkretyzować, gdyż regulamin jest ogólny, dotyczący 
wszystkich przedsiębiorstw.  
 
Wobec braku pytań, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 
   Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 
Komisja Rewizyjna: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
Komisja RGOBiT: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
 
 
Ad. 4.2.) opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok:  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 267/2021 Wójta Gminy 
Brańsk z dnia 13 sierpnia 2021r.) 
   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Pani Anna Wiśniewska Skarbnik 

Gminy. 

 Przewodnicząca Rady zapytała czy w zmianach ujęto zwiększenie czy 
zmniejszenie dotacji dla GOUK i GBP? 

Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi, że dotacja ulega zmniejszeniu.  
 

 Radna Pani Elżbieta Moczulska zapytała o zakup działek w miejscowości Pace? 
 
   Wójt Gminy wyjaśnił, że w tej chwili mieszkańcy Pac jeżdżą przez działki prywatne, 
których właściciel zgodził się je odsprzedać na utworzenie drogi. Planuje się  zakup 30 
arów gruntów na drogę, co rozwiąże problem mieszkańców i znacznie skróci o ok. 3km.  
dojazd do pól. 
 

 Radny Pan Mariusz Półtorak nawiązał do regulaminu dostarczania wody, zwracając 
uwagę na zapis, iż w sieci wodociągowej minimalne ciśnienie wody może być 0,5 
Bara  a najwyższe 0,6 Barów,  zapytał o właściwe ciśnienie wody w sieci? 

 
   Wójt Gminy wyjaśnił, że ciśnienie  wody w Stacji Uzdatniania Wody Kalnicy najniższe 
obecnie wynosi 3,5 Bara a najwyższe 4,5 Bara. Zostało ono podniesione z 2.4 Bara na 3,5 
Bara. To najniższe ciśnienie musi być wyższe, aby przepompownie miały wodę, natomiast 
dużo większe nie może być, aby nie uszkodzić linii, która jest stara i żeliwna. Gmina czeka 
na przyszły rok, aby przeprowadzić modernizację Stacji Uzdatniania Wody w Kalnicy         
a następnie jak będą dostępne środki finansowe SUW w Koszewie. 
 
Wobec braku dalszych pytań, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie 
pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 
   Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 
Komisja Rewizyjna: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
Komisja RGOBiT: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
 



Ad. 4.3.) opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brańsk na lata 2021-2024 wraz z prognozą kwoty długu i spłat 
zobowiązań na lata  2021-2026  
(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 267/2021 Wójta Gminy 
Brańsk z dnia 13 sierpnia 2021r.) 
 
Wobec braku pytań, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 
   Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 
Komisja Rewizyjna: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
Komisja RGOBiT: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
 
Ad. 4.4.) opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki 
paliwa  w Gminie Brańsk na rok szkolny 2021/2022; 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 267/2021 Wójta Gminy 
Brańsk z dnia 13 sierpnia 2021r.) 
 
   Projekt uchwały omówiła inspektor Ref. RO, poinformowała, że taka uchwała wymagana 
jest na każdy nowy rok szkolny, co wynika z przepisów prawa oświatowego w zakresie 
zwrotu rodzicom kosztów dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół i placówek 
oświatowych, jeżeli dowóz i opiekę realizują rodzice. 
 
Wobec braku pytań, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 
   Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 
Komisja Rewizyjna: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
Komisja RGOBiT: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
 
Ad. 4.5.) opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie             
z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych               
w szkołach podstawowych i innych formach wychowania przedszkolnego prowadzonych 
przez Gminę Brańsk (Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu                  
Nr 267/2021 Wójta Gminy Brańsk z dnia 13 sierpnia 2021r.) 
 Projekt uchwały omówiła inspektor ds. oświaty, poinformowała, że zgodnie z podaniami  
rodziców kierowanymi do urzędu i deklaracją Rady Gminy z grudnia ubiegłego roku 
pozwalającą na wydłużenie czasu pracy Oddziałów i Punktów Przedszkolnych 
opracowano ten projekt uchwały. 
 

 Na pytanie radnego Pana Józefa Szpakowskiego, czy dużo osób zgłosiło się do 
Punktu Przedszkolnego w Świrydach? 

 
   Inspektor ds. oświaty wyjaśniła, że z początku było dużo chętnych, obecnie ok. 14 osób. 
 
   Radny Pan Witold Sierocki stwierdził, że optymizm w śród rodziców minął. 
 
   Natomiast Przewodnicząca Rady powiedziała, że 14 osób to nie jest mało, biorąc pod 
uwagę liczebność uczniów w szkole. Należy tutaj odnieść się do grupy, ponieważ w szkole 
nie ma klas po 30 osób. 
 
  Co potwierdziła Pani Sekretarz, jednocześnie poinformowała o konieczności „spięcia” 
Projektów realizowanych od września br. 
 



   Radny Pan Witold Sierocki stwierdził, że Projekt będzie realizowany tylko przez rok. 
 
   Pani Sekretarz potwierdziła, informując jednocześnie o już zwiększonych kosztach           
a będą jeszcze większe po wydłużeniu czasu pracy. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak zwrócił uwagę że nie są to koszty, tylko inwestycja na 
przyszłość. Jeżeli już Punkt Przedszkolny powstanie, w przyszłym roku dzieci może być 
jeszcze więcej. Ponieważ z Brańska do Topczewa 10 osób się zapisało. 
 
   Pani Sekretarz w odniesieniu do Punktu Przedszkolnego w Świrydach poinformowała, 
że powstaje tam nowy plac zabaw, pomieszczenia zostały wyremontowane, a z tych         
13 osób zadeklarowanych zrobiło się tylko 9, natomiast nakłady zostały poniesione             
i oddział przedszkolny powstaje. Co innego jak inicjatywa w działaniu jest obopólna a co 
innego jak zostają poniesione koszty a  jedna strona zmienia zdanie. 
 
   Radny Pan Mariusz Półtorak wyraził nadzieję, że w ciągu roku chętni do punktu 
przedszkolnego będą się dopisywać. 
 
   Przewodnicząca Rady również podzieliła to zdanie, gdyż uważa, że Gmina Brańsk 
powinna być otwarta na potrzeby młodych osób, ponieważ nie zapewni im opery, teatru, 
muzeum, czy innych tego typu form rozrywki, ale może zapewnić podstawowe rzeczy, 
które już są w miastach, bo tam nikt z rodziców nie zabiega, aby przedszkole było otwarte 
do godz. 16:00. Jako Gmina i jako Rada Gminy powinniśmy wyjść rodzicom naprzeciw. 
  
Wójt Gminy – „zobaczymy jak to wszystko będzie wyglądało, na razie dajemy szansę” 
 
Wobec braku dalszych pytań, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie 
pozytywne  
zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 
   Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 
Komisja Rewizyjna: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
Komisja RGOBiT: „za” 6, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 
 
   Po zapoznaniu się i przeanalizowaniu wszystkich projektów uchwał pod obrady XXII 
sesji Rady Gminy, Komisje zawnioskowały do Rady Gminy Brańsk o ich podjęcie.  
 
   Komisje Rady wydały  wspólną Opinię Nr 37/2021 z dnia 20 sierpnia 2021r. w sprawie 
projektów uchwał pod obrady XXII Sesji Rady Gminy Brańsk (Opinia w załączeniu do 
oryginału protokołu).  
 
Ad. 5  Sprawy różne:  
 

 Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Janina Szymańska rozdała wszystkim zebranym 
informację o konieczności składania deklaracji do Centralnej Ewidencji Emisyjności 
Budynków. 
 

 Członkowie Komisji RGOBiT w nawiązaniu do planu pracy na III kwartał 2021r 
wybrali do kontroli zadanie inwestycyjne realizowane w 2020r. „Przebudowa drogi 
Chojewo Pace”      w ramach budowy dróg z betonu. 
 

 Komisje Rady zapoznały się z oficjalnym stanowiskiem Ogólnopolskiego 
Stowarzyszenia „Kominki i Piece”  w sprawie zakazów palenia drewnem, uchwał 



antysmogowych  i programów ochrony powietrza. 
 

 Komisje Rady zapoznały się propozycją dołączenia do grona samorządowców 
wspierających Samorządowca podopiecznego Fundacji Moc Pomocy, któremu 
szansą na powrót do sprawności jest zakup specjalistycznej protezy. 

 
 Komisje Rady zapoznały się z podaniem Sołtysa i mieszkańców wsi Glinnik             

o wykonanie ogrodzenia zbiornika wodnego. 
 
Ad.6  Zapytań i wolnych wniosków nie zgłoszono. 
  
Ad.7 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia wspólnego Komisji Rady, 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej o godz. 1150 zamknął posiedzenie. 
 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant:        Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

 /-/Alina Adamczyk             /-/Paweł Wysocki 


